
      Protokoł Nr III/2011 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia 25 maja 2011 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 14
00

 do 17
 15

. 

Na 15 radnych obecnych było 15 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

 Radni nieobecni, usprawiedliwieni: J. Baumgart.  

Spóźnili się radni: A. Słysz i Fr. Ziółkowski. 

Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy,  Skarbnik Gminy, Dyrektor GZK . 

Sołtysi: Justyna Magiera, Stanisław Mikulski i Danuta Szatkowska-Rzepka. 

Radni powiatowi – A. Witowska-Araszkiewicz i L. Kuziak. 

Przedstawiciel Starostwa – Wicestarosta Bydgoski Zb. Łuczak. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

     uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał:  

1) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący, 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osielsko na lata 2011-2016, 

3) w sprawie zaciągnięcia kredytu na pokrycie planowanego deficytu budżetu gminy Osielsko na 

rok 2011, 

4) w sprawie zaciągnięcia pożyczek długoterminowych  z WFOŚiGW w Toruniu, 

5) w sprawie udzielenia Powiatowi Bydgoskiemu pomocy finansowej, 

6) w sprawie przyjęcia od Wojewody Kuj.-Pom. obowiązku utrzymywania przez gminę grobów 

wojennych, 

7) w sprawie zmiany w uchwale Nr I/3/2011 Rady Gminy Osielsko z dnia 17 lutego 2011r.  

w sprawie sprzedaży działki położonej w Niemczu, 

8) w sprawie sprzedaży nieruchomości oddanej w użytkowanie wieczyste, 

9) w sprawie sprzedaży działki gminnej położonej w Osielsku 

10) w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr II/13/2011 z dnia 31 marca 2011r.  

11) w sprawie sprzedaży działek położonych w Osielsku,  

12)w sprawie sprzedaży działki położonej  w Niemczu, 

13) w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny- gruntów stanowiących drogi, położonej  

w Jarużynie, 

14) w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny- gruntu stanowiącego drogę, położoną  

w Żołędowie, 

15) w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny- gruntu stanowiącego drogę, położoną  

w Żołędowie, 

16) w sprawie nieodpłatnego przyjęcia na rzecz gminy darowizny- gruntu  stanowiącego drogę, 

położonej w Niwach, 

17) w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/83/2003 Rady Gminy Osielsko, 

18) w sprawie ustalenia nazw ulic w Jarużynie, 

19) w sprawie określenia kwoty dofinansowania na doskonalenie zawodowe nauczycieli, 
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20) w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. 

 9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje, 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

Jest wniosek Wójta o ujęcie w porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej na czas nieoznaczony w Osielsku.   

L. Balbuza-Walkowska- zapytała o przesłanki wprowadzenia do dzisiejszych obrad projektu 

uchwały mówiącego o wydzierżawieniu gruntu, dlaczego nie może być na jednej  

z   następnych sesji, tym bardziej, że na posiedzeniu komisji został odrzucony. Projekt 

uchwały został przygotowany bez poszanowania naszych mieszkańców zwłaszcza przy takim 

układzie komunikacyjnym. Na pierwszym posiedzeniu komisji poprosiliśmy o przedstawienie 

organizacji ruchu, a otrzymaliśmy wyrys z planu zagospodarowania, który pokazuje 

hipotetyczne ulice. Usytuowanie galerii w takim miejscu przy tak dużym skrzyżowaniu jest 

dużym nieporozumieniem. 

Wójt - działka ta została sprzedana zgodnie z przeznaczeniem. Przypomniał, że był ogłoszony 

przetarg i nie wyłoniono nabywcy. Następnie został ogłoszony przetarg ofertowy. W oparciu 

o  wycenę rzeczoznawcy  podwyższyłem  wartość działki o 100.000 zł.  Przed sprzedażą 

regulowaliśmy własność sąsiedniej działki, która była we władaniu prywatnym Działania 

zaproponowane w projekcie uchwały są konsekwencją działań z tamtych lat. 

Ulica Jana Pawła II będzie budowana, co wynika z naszych wieloletnich planów 

inwestycyjnych i budowa galerii nie ma na to wpływu. Trwają  z Generalną Dyrekcją Dróg, 

uzgodnienia kardynalnych punktów takich jak: skrzyżowanie ul. Mickiewicza , ul. Topolowej 

i ul. Kąty z Szosą Gdańską.  

W działkach, które są przedmiotem dzierżawy przechodzą instalacje wod-kan, w tym również 

główny kolektor sanitarny biegnący do Bydgoszczy. I dlatego działki te zostały przeznaczone 

do dzierżawy, a nie sprzedaży.  

L. Balbuza-Walkowska-  „jeżeli powstanie ten obiekt przy tym układzie komunikacyjnym to 

będziemy mieli powtórkę spod Polo tylko ze zdwojonym natężeniem ruchu. Inwestor  to 

rodzina prominentnego pracownika urzędu i my jako Rada powinniśmy prześledzić wszystko, 

dosłownie wszystko. Takie jest moje zdanie. Obecnie Szosa Gdańska jest zakorkowana do   

wysokości salonu Opla, a gdy zacznie funkcjonować galeria to strach pomyśleć.   Inwestor 

powinien zadbać o zdrowy układ komunikacyjny i w związku z tym  niech zweryfikuje swoje 

plany, przedstawi nam nowe rozwiązania komunikacyjne  bo jedyny optymalny dojazd do 

galerii to od ul. Jana Pawła II. Takie rozwiązanie odciąży ruch ze skrzyżowania z Szosą 

Gdańską. 

Niebawem ma być  uchwalona  ustawa o deficycie budżetowym i gdy wejdzie w życie to 

będziemy mogli wykonać tylko jedną inwestycję w roku i obawiam się, że nią będzie tylko ul. 

Jana Pawła II.  

W związku z tym stawiam wniosek, żeby projekt ten nie był ujęty w porządku obrady dnia 

dzisiejszym  tylko ponownie i szczegółowo przedyskutowany na komisjach. 

J. Podgórski – już dzisiaj budzi niepokój skrzyżowanie i dobrym rozwiązaniem jest  

szczegółowe przedyskutowanie jeszcze raz na komisjach.    

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie, kto jest za wprowadzeniem pod dzisiejsze  

obrady dodatkowego projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości. Wynik 

głosowania był następujący: 

za- 2 

przeciw – 8 

wstrzymało się - 2 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad. Wynik głosowania był 

jednogłośny- za. 
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Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji: 

Protokoł z sesji w drodze głosowania  został przyjęty jednogłośnie – za. 

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania uchwał 

Rady – stanowi załącznik do protokołu.    

 Po udzieleniu wyjaśnień przez Wójta na zapytania radnych sprawozdanie Rada przyjęła 

przez aklamację. 

W trakcie sprawozdania przybyli radni A. Słysz i Fr. Ziółkowski. Stan radnych 14. 

Składanie interpelacji - nie złożono żadnej interpelacji. 

Zapytania do radnych powiatowych: 

 L. Kuziak- poinformował o sprawach: 

- na ul. Bydgoskiej w Niemczu  Starostwo dokonało przeglądu studzienek i jedna studzienka 

została naprawiona, 

- usterki na ścieżce rowerowej zostaną naprawione, 

-  dokonaliśmy objazdu dróg na terenie gminy Osielsko, będąc w Jarużynie ustaliliśmy 

wycinkę dwóch drzew, 

- nakładka na ulicy Dworcowej w Maksymilianowie będzie wykonana po ustaleniu czy 

będzie wykonywana kanalizacja, 

 - zamontowanie luster ulicznych będzie na skrzyżowaniach: ul. Leśna a ul. Centralna w 

Osielsku i Niemczu  ul. Nobla a ul. Bydgoska i ul. Sienkiewicza a ul. Bydgoska ( na wniosek 

sołtysów z Niemcza i Osielska). 

K. Cichański – wnioskował o obniżenie asfaltu na przystanku autobusowym w Osielsku przy 

ul. Centralnej, 

- k. studzienki zapadł się asfalt na ul. Kolonijnej na wysokości ul. Jana Pawła II. 

- St. Mikulski zapytał czy w tym roku będą załatane dziury na ul. Dworcowej w  

Maksymilianowie. 

M. Wideł – od parkingu przy kościele do ul. Orzechowej w Osielsku miał być budowany 

chodnik. Taką deklarację złożył poprzedni Starosta p. Krasowski. 

Zb. Łuczak-  budżet Starostwa jest bardzo napięty i trudno wygospodarować środki na 

budowę chodnika w Osielsku, ponieważ tego zadania nie ma w tegorocznym budżecie. 

Trudno jest mi odpowiadać za poprzednika jakie  zadnia obiecał wykonać na terenie gminy 

Osielsko. Studzienka przy ul. Kolonijnej zostanie wyregulowana. Natomiast łatanie dziur 

nastąpi po rozstrzygnięciu przetargu. 

Podjęcie uchwał: 
 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący. 

Skarbnik Gminy przedstawiła ostateczne zmiany budżetu. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/19/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Salę obrad opuściła radna M. Wideł. Stan  radnych 13.   

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osielsko na lata 2011-2016. 

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany w przedmiotowej uchwale.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/20/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na pokrycie 

planowanego deficytu budżetu gminy Osielsko na rok 2011, 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 
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Uchwała Nr III/21/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczek 

długoterminowych  z WFOŚiGW w Toruniu, 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/22/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Bydgoskiemu 

pomocy finansowej. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/23/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przybyła radna M. Wideł. Stan radnych 14. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia od Wojewody Kujawsko.-

Pomorskiego obowiązku utrzymywania przez gminę grobów wojennych. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/24/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany w uchwale Nr I/3/2011 Rady 

Gminy Osielsko z dnia 17 lutego 2011r. w sprawie sprzedaży działki położonej w Niemczu. 

 L. Balbuza-Walkowska-  powracamy do sprawy sprzedaży tej nieruchomości jest to duża 

inwestycyjna działka  o pow. 0,50 ha. Korzystniej dla gminy będzie podzielić ją  na 3 lub 4 działki 

mniejsze działki. Wówczas  możemy uzyskać wyższą cenę 1 m
2
, a niżeli gdy będzie sprzedawana w 

całości.  Sprzedając w całości możemy spodziewać się postawienia dużego obiektu handlowego typu 

Lidl czy Biedronka. 

Wójt – żeby sprzedać działki o małej powierzchni wymaga czasu na podział i na  kosztowne 

przeniesienie linii energetycznej. Łatwiej jest nam sprzedać działkę w całości. Trudno jest mówić o 

cenie ponieważ nie mamy wyceny rzeczoznawcy. W przypadku nie dokonania sprzedaży będziemy 

mieli zagrożone wykonanie dochodów. 

Radna L. Balbuza-Walkowska nadal podtrzymywała swoje stanowisko aby dokonać podziału działki 

oraz dokonać przeniesienia linii energetycznej sprzedaży.   

J. Podgórski zapytał, uchwała została podjęta w miesiącu lutym br. , a Wójt nie zrealizował jej. 

A.Słysz omawiając na komisji widziałem mapkę  i  nie widzę powodu , żeby przenosić linię 

energetyczną. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik głosowania  

 był następujący: 

 

za – 9 

przeciw – 2 

wstrzymało się - 3 

Uchwała Nr III/25/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie sprzedaży nieruchomości oddanej w 

użytkowanie wieczyste położonej w Żołędowie. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/26/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży działki gminnej położonej w 

Osielsku Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/27/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w 

uchwale Nr II/13/2011 z dnia 31 marca 2011r.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/28/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie sprzedaży działek położonych w 

Osielsku. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/29/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży działki położonej  w 

Niemczu. 

 Przewodniczący komisji, komisji rozwoju gospodarczego i ds. rodziny poinformowali, że projekt ten 

nie uzyskał akceptacji radnych. Komisje stwierdziły, że należy zaproponować sprzedaż działki w 

całości. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik głosowania był 

następujący: 

za – 0 

przeciw – 13 

wstrzymał się - 1 

Uchwała nie została podjęta. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny- 

gruntów stanowiących drogi, położonej w Jarużynie. Uchwała w drodze głosowania została 

przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/30/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny- 

gruntu stanowiącego drogę, położoną  w Żołędowie. Uchwała w drodze głosowania została 

przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/31/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia na rzecz gminy darowizny- 

gruntu stanowiącego drogę, położoną  w Żołędowie. Uchwała w drodze głosowania została 

przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/32/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie nieodpłatnego przyjęcia na rzecz 

gminy darowizny- gruntu  stanowiącego drogę, położonej w Niwach. Uchwała w drodze 

głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/33/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
- 6 - 



Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/83/2003 

Rady Gminy Osielsko. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/34/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie ustalenia nazw ulic w Jarużynie. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/35/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie określenia kwoty dofinansowania na 

doskonalenie zawodowe nauczycieli. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/36/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do 

rejestru żłobków i klubów dziecięcych. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr III/37/2011 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Wolne wnioski i zapytania: 

Głos zabrały  p. Irena Bujalska-Łęgowska, prezes bydgoskiego Klubu Przyjaciół Zwierząt 

Animals oraz p. Maria Falkowska z Niemcza w sprawie sterylizacji bezdomnych kotów.   

 p. Falkowska - problem bezpańskich kotów nasila się,  od sześciu lat na własny koszt dowożę 

koty do weterynarza. Również  opiekuję się starymi i  schorowanymi, których przybywa   

Z własnych środków opłacam rachunki za sterylizację i za ich leczenie. Sprawę sterylizacji 

kotów podnosiła była sołtys p. Rutka. 

p. Bujalska-Łęgowska poinformowała o zasadach działalności  Klubu Przyjaciół Zwierząt 

Animals. Animals jest to organizacja pożytku publicznego i ma podpisane umowy  

z weterynarzami, którzy wykonują kastrację bądź sterylizację bezdomnych kotów.  Klub 

Animals dysponuje specjalną klatką do łapania kotów.  Zwróciła się z prośbą  

o wyasygnowanie kwoty ok. 2.000 zł w skali rocznej. Gmina Koronowo i Solec Kujawski 

zgłosiły się do nas o pomoc w sprawie bezpańskich kotów. 

Ponadto poruszyła nietypowy problem, że m. in. na ul. Konopnickiej pod posesje gromadnie 

podchodzą dziki, co stwarza zagrożenie dla małych dzieci. 

Przewodniczący obrad poprosił o złożenie wniosków w kwestiach przedstawionych nam. 

L. Kuziak- zapytał, kiedy będzie zorganizowany obóz dla gimnazjalistów z naszych szkół na 

stanicy w Bożenkowie, 

- jakie były przesłanki żeby wprowadzić ulicę jednokierunkową ul. Pod Wierzbami w 

Niemczu. 

Zawnioskował o przywrócenie stanu pierwotnego na ul. Pod Wierzbami w Niemczu. 

Dyrektor GZK p. Dziamski poinformował, iż ul. Pod Wierzbami jest pieszo-jezdnią i na 

wniosek mieszkańców wprowadzono ruch jednokierunkowy. Ponadto  ze względu na 

bezpieczeństwo dzieci uczęszczających na obiady do świetlicy. W przypadku gdy będą inne 

wnioski możemy przywrócić stan pierwotny, ale po oddaniu do użytku szkoły. 

K. Lachowska – wnioskowała żeby uzupełnić brakujące rozkłady jazy busa linii 418. 
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L. Wróblewska- ponownie wnioskowała o ustawienie znaków odblaskowych  przy 

skrzyżowaniu ul. Szosa Gdańska z ul. Tapicerską, ponieważ jest tam głęboki rów i w czasie 

mgły  samochody wpadają do rowu. 

M. Domańska poinformowała, że obozy dla gimnazjalistów nie są organizowane ze względu 

na brak zainteresowania młodzieży wypoczynkiem w Bożenkowie. 

 

 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 

 

  

  


